

Bestyrelsesmøde Dansk Svømmebadsteknisk Forening

Mødedato: 28.08.2019		Sted Comwell Korsør	Referent: <i>Karin Rye Riddermann</i>
Ref. nr. 97/2019	Emne: <i>Bestyrelsesmøde</i>		
Dagsorden: 1. DSFs fremtidige brand v. Moove Advertising 2. Godkendelse af referat fra 19. juni 2019 3. Siden sidst 4. Status på projekter 5. Årsmøde 2020 + 2021 6. Eventuelt – herunder næste møde			
Deltagere: Lars Norring (LN) Klaus Rask Petersen (KRP) Liselotte Jacobsen (LJ) Anette Larsen (AL) Henrik Due (HD) Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) Kent Skovdahl (KS)		Afbud: Kenneth Laursen (KLA) Mette Bendstrup (MB) Mads Ramsing (MR) Sekretariatet: Karin Rye Riddermann Casper Holm	

1. DSFs fremtidige brand v. Moove Advertising

Oplæg til opfølgning følger fra Moove

2. Godkendelse af referat fra 19. juni 2019

Referatet godkendes uden bemærkninger.

3. Siden sidst

a. Ind- og udmeldelser

1 nyt leverandør-medlemmer siden sidst, samt et leverandørmedlem, der har meldt sig ud pga omstruktureringer i organisation som følge af et opkøb.

b. AquaPunkt

Karin skal i dialog med Gigtforeningen omkring projektets fremtid.

c. Erhvervslivredderprøven

Der er planlagt styregruppemøde den 12. september.

Den ene trailer er kommet til Køge, og der mangler indhold i traileren. Folie samt skærme er ødelagte.

Det kan overvejes om der bør laves ny folie samt udbedres skader. Trailerne kan markedsføres langt bedre.

Liselotte har påtaget sig at gennemse og forbedre det materiale, der ligger i traileren som inspiration for dommerne, når de låner trailerne.

d. Svømmebadsassistentuddannelsen

Intet hold i efteråret 2019.

Bestyrelsen ønsker at overlade de videre arbejde med uddannelsen til andre aktører, der måske kan skabe bedre resultater. Karin laver udkast til et skriv til vores samarbejdspartnere. Karin og Lars aftaler hvem, der gør hvad i den forbindelse.

e. Aqua Akademiet

Kan der som opfølgning på den manglende opbakning til uddannelsen, udvikles et koncept for en samlet uddannelse for ansatte i danske svømmebade?

Inden næste bestyrelsesmøde afdækker sekretariatet om der kan laves et samarbejde med AMU omkring teknik-kurser mv (Liselottes kontakt).

Det ser ud til at timeforbruget for Aqua Akademiet lander omkring 425 timer for 2019, hvor vi i 2018 brugte 650 timer.

Sekretariatet sikrer, at det står i tilmeldingsproceduren, at kurset aflyses ved for få tilmeldinger.

Anette, Henrik og Karin arbejder videre med kursuskatalog for 2020 – idéer til kurser modtages gerne.

Vi har en problematik omkring tilsynsførende i enkelte kommuner, der ikke vil anerkende Aqua Akademiets Teknik-kurser, fordi der står en uheldig formulering omkring udbydere i vejledningen s. 69.

Lars og Klaus inviterer Miljøstyrelsen til et møde, hvor vi bl.a. kan høre til muligheden for at få lavet en præcisering/revision af vejledningen. Karin laver udkast til mødeinvitation og sender til Lars og Klaus.

Aqua Boot Camp flyttes til juni måned 2020, da Leila ikke kan ultimo august.

f. TrygFonden/ Dansk Svømmeunion

Intet nyt -Lars forsøger at fange René Højer til Christiansborg Rundt.

Risikovurdering i Svømmebade

Det var aftalt, at vi skulle have haft en projektansøgning klar til gennemgang, men sekretariatet har valgt at udskyde opgaven til næste frist, da vi ikke kan komme i kontakt med Mikael Olausson i Sverige.

Karin og Anette laver en mere konkret projektbeskrivelse, ressourcebudget og udkast til en ansøgning til TrygFonden, der kan vurderes på bestyrelsesmødet den 29. oktober – frist for indsendelse til TrygFonden er den 1. december.

Vi kan oplyse medlemmerne om, at Rådet har sin egen tjekliste til at vurdere sikkerheden i svømmehallen.

g. LOA-fonden

Styregruppemøde med opstart fastsat til 6. september.

h. ConnectSport

Vi afventer stadig et konkret oplæg til samarbejdsaftale fra Peter Mejer Mortensen – når det kommer, sættes det på dagsordenen på førstkommende møde.

i. Svenska Messen

Karin svarer Monika, at Lars og Klaus gerne vil deltage i Göteborg.

j. IAKS

Ole Grønborg vil meget gerne fortælle om sit arbejde i IAKS Global Pool Expert Group, så Casper holder kontakt til Ole og sørger for at formidle, når der er relevant viden at viderebringe.

k. HI

Lars har haft et godt møde med Henrik Høy-Caspersen fra HI, der meget gerne samarbejder.

l. IUC

Karin bekræfter til Klaus Frejo, at DSF gerne går med i samarbejdet omkring uddannelse til ledere i Fremtidens idræts- og fritidsfaciliteter.

m. Sekretariatet

Karin orienterer om nyansættelse i sekretariatet, der bl.a. skal løse en del af Line Lambertsens opgaver.

Karin har ansat Kirstine Bach Storgaard, der er 38 år og har en fortid som sekretariatsmedarbejder i LakExperten (sammenslutning af autolakere). De sidste 3 år har hun arbejdet som udviklingskonsulent ved DGI Vestjylland på løb/gang, og har stået i spidsen for bl.a. Motorvejsløbet med 7.500 deltagere, samtidig med at hun har varetaget en del administrative opgaver og har kørt udviklingsforløb for bestyrelser i div. løbeklubber i det midt- og vestjyske. – og så har hun en fortid som livredder i Viborg Svømmehal. Kirstine starter 1. september på fuld tid.

Vi har desuden ansat en ekstra bogholder, men det får ikke umiddelbart betydning for DSF.

4. Status på projekter

Se bilag 1.

5. Årsmøde 2020 + 2021

Planlægningsgruppen mødes 10. september omkring planlægning af program mv. for 2020. Skabelonen ligner den fra 2018 med oplæg i 2 spor og små 'stande' i pauselobbyen.

2021 er udstillingsår – men da der er truffet beslutning om, at vi ikke længere er en del af SportsFair, skal vi finde nyt koncept. Udvalget har haft møde med eventmager Morten Pedersen, der er kommet med et amatøragtigt oplæg til den videre proces, og det står derfor udvalget frit for at finde en ny måde at komme videre på.

Der kan evt. hentes hjælp ved eventkoordinatorerne på en ny lokation.

6. Eventuelt

Studieture:

Liselotte vil gerne foreslå at man koordinerer besøg ved EMS-konferencen i 2020. Liselotte melder selv ud på AquaShare, og foreslår at man kan "følges" – booke samme fly, hotel mv.

Sekretariatet kan understøtte med omtale.

Der er desuden forslag om studietur til Budapest – det er studietursgruppen i gang med.

Köln ser ud til at blive fyldt – Karin har allerede hørt om flere værelser (efter at have afbestilt 10 dagen efter sidste tilmelding).

Næste møde:

Næste møde er den 29. oktober 2019 ved BWT i Greve.

Pt. afbud fra Liselotte.

Bilag 1: Projektoversigt

Projekt	Output	Ansøger	Beløb bevilget	Status
Brugere i vores svømmebade	Rapport om besøgstal	Bestyrelsen	40.000	Afsluttet
Kan bassinvandets hårdhed kan have betydning for de cementære fugers levetid	Tema på temadag om bassinvand og behandles i Svømmebadet 57	Finn Thorsøe	10.000 (ca.)	Afsluttet
Kalkdannelse	Undersøge hvordan man undgår kalkdannelse i bassin	FORCE		PSG mener, at dette evt. kan indgå i projekt om blødgøring af vand.
AquaShare.nu	Online portal til vidensdeling – drift	Bestyrelsen	25.000	Løbende
Danskernes svømme- og vandkultur	Projekt v. LOA, SDU, Dansk Svømmeunion og Aabenraa Kommune	Bestyrelsen	200.000	Igangsat
Energiafgifter	Folder med overblik og how-to	Bestyrelsen	100.000 (80 + omkostninger)	Igangsat – forventes færdig inden årsmødet
Fækale Uheld – smitterisiko	Oplæg vedrørende undersøgelser af fækale uheld v. Martin Hesselsøe, Niras	Martin Hesselsøe, Niras	70.000	Tilbud modtaget – sendes til vurdering i Projektstyregruppen
Forurening af bassinvand	Rapport med fakta om forurening af bassinvand	Lars Norring	190.000	Tilbud fra TI modtaget. Tilbuddet accepteres og listen over det undersøgte uddybes af bestyrelsen i AquaShare.nu
Returskylning på sandfiltre	Kan returskylning optimeres så man opnår besparelser?	Projektstyregruppe	?	I gang med at udarbejde projektbeskrivelse
Blødgøring af vand	Undersøgelse af effekten for driften, hvis man blødgør vandet	Projektstyregruppe	25.000	I gang med at udarbejde projektbeskrivelse
Brugermønstre i svømmebade	Ph.d-projekt på SDU	Bestyrelsen/SDU		Vi afventer om SDU har fået midler fra ministeriet.
Biofilm og chokkloring	Kan vi afdække om der er konsekvenser for biofilmen (eller andet) ved chokkloring? Uklart hvad de mener – Karin spørger Finn og Knud på mail.	Finn Thorsøe og Knud Hansen		PSG ønsker at spørge ekspert (evt. Martin Hesselø/Morten Møller Klausen) om det overhovedet er muligt at undersøge det?

Risikovurdering af svømmebade	Skal DSF udvikle en Risikovurdering til svømmebade à la den, som bruges på strandene og i Sverige i svømmebade?	Lars, Annette og Karin	30.000	Vi satser på at bruge efteråret på at lave ansøgning til TrygFonden om midler til udvikling. Der er frist for ansøgning 1. december. Se beskrivelse.
AquaPunkt	Fornyelse af koncept	Karin, Leila og Liselotte	50.000	Vi mangler afklaring med Gigtforeningen om vi kan 'overtage' det.
Dimensionering af vandsystemer til vandaktiviteter	Retningslinjer for dimensionering af vandsystemer til vandaktiviteter	Brian Krogh, TI	150.000 (+ 50.000 i egenfinansiering)	Projektstyregruppen ønsker bestyrelsens vurdering af, om dette er noget, der evt. skal prioriteres? Er det en god idé og er det noget, vi mangler? Bestyrelsen: Vi skal spørge Miljøstyrelsen, om vi mangler det i DK – og hvis vi gør, kan vi se på de tyske normer. Det er ikke Tis opgave at lave sådanne normer.